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Protokół Nr LV/2014 
 

z sesji Rady Powiatu w Myśliborzu odbytej w dniu 26 sierpnia 2014 roku 

w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu, przy ul. Północnej 15. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 9
20

, a zakończyły o godz. 15
10

. 

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Cezary Krzyżanowski dokonał otwarcia LV sesji Rady Powiatu  

w Myśliborzu. Powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności (załącznik Nr 1 do protokołu) 

stwierdził, że w obradach udział bierze 16 radnych, co upoważnia Radę do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Na sesji nieobecni radni: Józef Głuszko, Joanna Stąsiek-Janicka, Alina Sznabowicz. 

 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu 

 

 

Ad. 2 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu: ustalenie porządku LV sesji Rady Powiatu  

w Myśliborzu. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego porządku obrad. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zauważył, że w porządku sesji jest projekt uchwały w sprawie odwołania 

Wiceprzewodniczącego Rady. W Statucie jest zapis, ze Rada wybiera ze swojego grona 

Przewodniczącego i dwóch Wiceprzewodniczących. W związku z tym zaproponował, aby do 

porządku sesji wprowadzić punkt dotyczący wyboru drugiego Wiceprzewodniczącego Rady,  

w przypadku, kiedy Rada odwoła Wiceprzewodniczącego. Dodał, że we wniosku o odwołanie 

Wiceprzewodniczącego nie ma uzasadnienia.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przekazał, że z uwagi na fakt, iż radny Wojciech Wojtkiewicz nie przedstawił projektu 

uchwały, który miałby zostać wprowadzony, dlatego wniosek nie zostanie poddany pod 

głosowanie. 

 

 

Innych uwag do porządku nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad. 

 

 

Za przyjęciem przedłożonego porządku sesji głosowało 9 radnych, przeciw – 6 radnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu.         
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Kolejno Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

3.1 w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu, 

3.2 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Myśliborskiego, 

3.3 zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych do realizacji w 2014 

roku, 

3.4 w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2014 rok, 

3.5 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Myśliborskiego na lata 2014-2027. 

4. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za I półrocze  

2014 roku.  

5. Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu 

realizacji przedsięwzięć. 

6. Informacja o przygotowaniu szkół i placówek oświatowo-wychowawczych do roku 

szkolnego 2014/2015. 

7. Ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu. 

11. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Przewodniczącego Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

12. Oświadczenia radnych. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

 

 

Ad. 3 

Przystąpiono do podjęcia uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

 

3.1 w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że zgodnie z art. 14 ust. 4 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (Dz. U. z 2013 r., poz. 595 ze zm.) odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady 

następuje na wniosek co najmniej ¼ ustawowego składu Rady Powiatu bezwzględną 

większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady, w głosowaniu 

tajnym. Poinformował, że przedmiotowy wniosek wraz z projektem uchwały wpłynął do Rady 

Powiatu dnia 12.08.2014r. i zawiera podpisy 7 radnych, co spełnia w/w wymóg. 

Następnie zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radny Powiatu - Ryszard Wiśniak 

zapytał, jakie są powody odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu? 
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Radny Powiatu - Tadeusz Maćkała 

zapytał, kto podpisał się pod wnioskiem o odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady. Stwierdził, 

że radny Ferdynand Łukasik jest bardziej przydatny jako Wiceprzewodniczący, niż radna 

Joanna Stąsiek-Janicka.  

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz   

zapytał, jakimi motywami kierowali się radni, którzy podpisali się pod wnioskiem w osobach 

Alicji Prill i Romana Rutkowskiego? Zapytał, dlaczego pod wnioskiem nie podpisał się radny 

Janusz Winiarczyk? Dodał, że świadczy to o różnych ocenach pracy Wiceprzewodniczącego 

Rady.  

 

Członek Zarządu - Józef Getman 

zapytał, czy zadawane pytania wymagają odpowiedzi? Czy mówi o tym jakiś przepis prawny? 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

przekazał, że każdy z radnych ma prawo uważać tak, a nie inaczej i nie ma obowiązku 

tłumaczyć się ze swojej decyzji.  

 

Radna Powiatu - Danuta Patkowska 

zauważyła, że radni nie mają prawa pytać, a jeśli już zapytają, to i tak nie otrzymają 

odpowiedzi. Stwierdziła, że jeśli jest projekt uchwały w przedmiotowej sprawie, to powinno 

znaleźć się w nim uzasadnienie z podaniem powodów odwołania Wiceprzewodniczącego. 

Dodała, że jeśli powodem odwołania było sprzeciwienie się w trakcie głosowania nad 

projektem uchwały dot. ustalenia regulaminu wynagradzania, to wnioskodawcy powinni mieć 

odwagę to potwierdzić.   

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

odczytał wniosek o odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu zgodnie z załącznikiem 

Nr 3 do protokołu. 

Przekazał, że jako pierwszy podpisał wniosek o odwołanie radnego Ferdynanda Łukasika  

z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady. Dodał, że przyczyną takiej decyzji był m.in. fakt, że 

radny Łukasik dwukrotnie opuścił sesję bez uzgodnienia tego z Przewodniczącym. Miało to 

miejsce na sesjach, kiedy Rada obradowała w punkcie dotyczącym ustalenia wynagrodzenia 

dla nauczycieli. Przypomniał, że Wiceprzewodniczący Rady otrzymuje z racji pełnionej funkcji 

zwiększoną dietę, dlatego takie sytuacje nie powinny mieć miejsca.  

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz   

przypomniał, że na jednej z poprzednich sesji, wniosek w sprawie odwołania z funkcji 

Wicestarosty był bardzo szczegółowo uzasadniony. Dodał, że ówczesny Wicestarosta nie miał 

możliwości ustosunkować się do tego uzasadnienia, ponieważ Przewodniczący Rady nie dał 

mu takiej możliwości. Sytuacja zaczyna się powtarzać.   

 

Radny Powiatu - Tadeusz Maćkała 

stwierdził, że nie rozumie uzasadnienia Przewodniczącego w przedmiotowej sprawie, 

ponieważ odnosi się tylko do dwóch ostatnich sesji. Zauważył, że wielu radnych opuszczało 

sesje wcześniej i nie były wyciągane żadne konsekwencje z tego tytułu.  

Zauważył, że można wyciągać wobec radnych konsekwencje finansowe. Dodał, że listę 

obecności radni powinni podpisywać na początku i na końcu sesji, dodatkowo powinny być 

podjęte przez Radę odpowiednie uchwały i wówczas powinny być wyciągane konsekwencje. 

Zauważył, że wielokrotnie inni radni opuszczali sesję i nie robiło się z tego problemu. 
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Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

przekazał, że konsekwencje finansowe są wyciągane zgodnie z uchwałą w sprawie diet 

automatycznie wobec wszystkich radnych, którzy nie uczestniczą w posiedzeniach Komisji  

i sesjach Rady Powiatu. 

 

Radny Powiatu - Ryszard Wiśniak 

stwierdził, że w przedmiotowym projekcie uchwały brakuje uzasadnienia. Zawnioskował, aby 

wnioskodawcy projektu uchwały uzupełnili projekt uchwały o takie uzasadnienie.  

 

Radny Powiatu - Andrzej Potyra 

zauważył, że Przewodniczący Rady nie zapytał radnego Ferdynanda Łukasika, jaki był powód 

opuszczenia przez Niego sesji. 

 

Radna Powiatu - Danuta Patkowska 

zauważyła, że po podjęciu uchwał wielokrotnie radni koalicyjni opuszczali salę obrad i nie  

było wówczas problemu ze strony Przewodniczącego Rady. Stwierdziła, że radny Łukasik jest 

jednym z najbardziej zaangażowanych radnych w Powiecie. 

Dodała, że projekt uchwały mówi o tym, że radny Ferdynand Łukasik jest już odwołany z 

funkcji Wiceprzewodniczącego Rady. Świadczy to o tym, że sprawa jest już przesądzona 

wiadomo, jaki będzie wynik głosowania tajnego.   

 

Wiceprzewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik 

przekazał, że musiał wyjść z sesji, ponieważ otrzymał informację, że zachorowała żona. 

Dlatego też nie mógł wziąć udziału w głosowaniu. Zauważył, że nie otrzymał ustnej, ani 

pisemnej nagany od Przewodniczącego Rady Powiatu.  

 

Wicestarosta Powiatu - Alicja Prill 

zauważyła, że na początku kadencji radny Ferdynand Łukasik zobowiązał się składając 

własnoręczny podpis do popierania pewnej polityki Rady i obecnego Zarządu. Z wypełnianiem 

tego zobowiązania przez Wiceprzewodniczącego było różnie, ale miał prawo wyrazić w taki, 

ani inny sposób swoje poglądy.  

Stwierdziła, że jednak prezydium Rady, to coś więcej niż poglądy, są to ludzie, którzy powinni 

stać na straży realizacji zapisów Statutu. Dodała, że jeśli Wiceprzewodniczący reprezentuje na 

zewnątrz Radę Powiatu nie informując o tym fakcie Przewodniczącego Rady, bądź też 

opuszcza sesję, pozbawiając możliwości jej zamknięcia, ponieważ nie ma quorum, to nie 

powinien pełnić takiej funkcji. Stwierdziła, że rozumie sytuacje nadzwyczajne, w których 

czasami się znajdują radni. Ale w tym przypadku radny nie poinformował, o tym fakcie ani 

Przewodniczącego ani drugiego Wiceprzewodniczącego Rady, a na następnej sesji sytuacja się 

powtórzyła. Przekazała, że jest to uzasadnienie do wniosku o odwołanie 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu.          

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

zaproponował powołać 3-osobową Komisję Skrutacyjną.  

Następnie poprosił o zgłoszenie radnych do pracy w Komisji. 

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz 

zawnioskował o 10 minutową przerwę. 
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W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wniosku. 

 

Za ogłoszeniem przerwy głosowało 8 radnych, przeciw – 9 radnych, nikt nie wstrzymał 

się od głosu. 

 

W/w wniosek nie uzyskał akceptacji. 

 

Członek Zarządu - Józef Getman  

zaproponował do pracy w Komisji radnego Janusza Fabiańczyka. 

 

Radny Powiatu - Janusz Fabiańczyk 

wyraził zgodę na pracę w Komisji. 

 

Członek Zarządu - Janusz Winiarczyk  
zaproponował do pracy w Komisji radnego Józefa Getmana. 

 

Radny Powiatu - Józef Getman 

wyraził zgodę na pracę w Komisji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

zaproponował do pracy w Komisji radnego Andrzeja Potyrę. 

 

Radny Powiatu - Andrzej Potyra 

wyraził zgodę na pracę w Komisji. 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są uwagi do proponowanego składu Komisji Skrutacyjnej? 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za zaproponowanym składem Komisji Skrutacyjnej głosowało 11 radnych, przeciw – 1 

radny, 4 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

stwierdził, że Rada Powiatu powołała Komisję Skrutacyjną do przeprowadzenia głosowania 

wniosku o odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu w składzie: 

1. Janusz Fabiańczyk, 

2. Józef Getman, 

3. Andrzej Potyra. 

 

 

godz. 9.55 – przerwa 

 

godz. 10.10 – wznowiono obrady 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

przedłużył przerwę do godziny 11.00. 
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godz. 11.04 – wznowiono obrady 

 

 

Na sesję przybyła radna Alina Sznabowicz. 

 

Stan radnych - 17. 

 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski  

stwierdził, że w sesji uczestniczy 17 radnych. 

Przypomniał, że Rada obraduje w punkcie dotyczącym odwołania z funkcji 

Wiceprzewodniczącego Rady.  

Następnie poprosił Komisję Skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania, a Przewodniczącego 

Komisji o przedstawienie zasad głosowania. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej - Andrzej Potyra  

przedstawił zasady głosowania. Poinformował, że „KARTA DO GŁOSOWANIA W SPRAWIE 

WNIOSKU O ODWOŁANIE RADNEGO Z FUNKCJI WICEPRZEWODNICZĄCEGO RADY 

POWIATU W MYŚLIBORZU” zawiera pytanie „Czy jesteś za odwołaniem radnego 

Ferdynanda Łukasika z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu?”.  

Karta opatrzona jest pieczęcią Rada Powiatu w Myśliborzu. 

Obok nazwiska z prawej strony umieszczone są dwie jednakowe kratki: jedna nad wyrazem 

„TAK”, druga nad wyrazem „NIE”. 

Radny głosuje poprzez postawienie znaku „X” w kratce nad wyrazem „TAK” opowiadając się 

w ten sposób za odwołaniem Wiceprzewodniczącego Rady lub w kratce nad wyrazem „NIE”, 

opowiadając się w ten sposób przeciwko odwołaniu Wiceprzewodniczącego Rady. 

Jeżeli radny na karcie do głosowania: 

1) postawi znak „X” jednocześnie w kratce nad wyrazem „TAK”, jak i w kratce nad wyrazem 

„NIE”; 

2) nie postawił znaku „X” w kratce ani nad wyrazem „TAK” ani nad wyrazem „NIE”; 

3) wypełnił kartę w sposób niezgodny z ust. 1 

- jego głos uważa się za nieważny. 

Karty wyjęte z urny niesporządzone przez Komisję Skrutacyjną są kartami nieważnymi. 

Kart całkowicie przedartych Komisja Skrutacyjna nie bierze pod uwagę. 

Odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady następuje bezwzględną większością głosów  

w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady. 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski  

poprosił Przewodniczącego Komisji o wyczytywanie z listy z imienia i nazwiska obecnych na 

sesji radnych, a wyczytanych radnych w kolejności o podchodzenie do urny i wrzucanie kart 

do głosowania. 

 

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne. 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę na 

obliczenie głosów i podanie wyników głosowania przez Komisje Skrutacyjną. 

 

Karty do głosowania stanowią załącznik Nr 4 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski  

ogłosił 10 minutową przerwę, a Komisję Skrutacyjną poprosił o obliczenie głosów i podanie 

wyników głosowania. 

 

 

godz. 11.15 - przerwa 

 

godz. 11.20 - wznowiono obrady 

 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski  

poprosił Przewodniczącego Komisji o odczytanie protokołu z ustalenia wyników głosowania 

wniosku o odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej - Andrzej Potyra  

odczytał protokół z ustalenia wyników głosowania wniosku o odwołanie 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu zgodnie z załącznikiem Nr 5 do 

protokołu. 

Poinformował, że wniosek w sprawie odwołania z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady 

Powiatu, radnego Ferdynanda Łukasika uzyskał wymaganą określoną w pkt 3 minimalną liczbę 

głosów, w związku z tym radny został odwołany z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady 

Powiatu w Myśliborzu. 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski  

odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.  

 

Uchwała Nr LV/441/2014 z dnia 26 sierpnia 2014 roku w sprawie odwołania 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu została podjęta. (załącznik Nr 6 do 

protokołu) 

 

 

Radny Powiatu – Ferdynand Łukasik 

stwierdził, że został odwołany z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady, ale zachowuje  

w dalszym ciągu mandat radnego Rady Powiatu w Myśliborzu. Zauważył, że był członkiem 

koalicji rządzącej, jednak nie był zapraszany na ważne spotkania koalicji. Przypomniał, że  

w obecnej kadencji zostało odwołanych z funkcji kilku radnych. Dodał, że limit na odwołania 

się już zakończył i nie ma w koalicji osób, które głosowałyby inaczej. Zauważył, że został 

odwołany z powodu głosowania przeciw nowemu regulaminowi wynagradzania dla 

nauczycieli. Stwierdził, że jest i będzie Związkowcem w dalszym ciągu, co może potwierdzić 

radny Janusz Winiarczyk, który niedawno przystąpił do Związku Nauczycielstwa Polskiego.  

Zauważył, że nauczyciele z Renic stracili ok. 900 zł na dodatkach, a przecież mają rodziny na 

utrzymaniu, kredyty i inne rzeczy. Przekazał, że dlatego też zagłosował przeciw tej uchwale. 

Zauważył, że projekt uchwały przeszedł m.in. głosami radnych - nauczycieli i zarzucił radnemu 

Romanowi Rutkowskiemu, że wstrzymał się od głosu. […]    

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski  

odebrał głos radnemu Ferdynandowi Łukasikowi i ogłosił przerwę.   

 

godz. 11.33 – Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 
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godz. 11.42 – wznowiono obrady 

 

 

Sesję opuścił radny Andrzej Potyra. 

 

Stan radnych - 16. 

 

 

Radny Powiatu - Roman Rutkowski 

przekazał, że w przeciwieństwie do radnego Ferdynanda Łukasika nie jest chorągiewką, która 

głosuje tak, jak pasuje w danym momencie wyborcom. Zauważył, że mógł zagłosować tak, jak 

radny Łukasik, a i tak jego głos nie miał znaczenia na wynik głosowania. Stwierdził, że jest 

radnym i bierze odpowiedzialność za podejmowane decyzje, jak również jest zobowiązany do 

realizacji programu naprawczego, za którym głosował. Natomiast radny Ferdynand Łukasik 

głosuje w taki sposób, aby przypodobać się wyborcom i zdobyć jak najwięcej głosów  

w nadchodzących wyborach. 

 

 

3.2 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Myśliborskiego, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że skarga była przedmiotem prac Komisji Rewizyjnej właściwej zgodnie  

z przepisami określonymi w Statucie do przedłożenia propozycji rozstrzygnięcia Radzie 

Powiatu. Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie odzwierciedla wynik ustaleń Komisji 

Rewizyjnej. 

Kolejno zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, ze Komisja Rewizyjna niczym nowym przy rozpatrywaniu skargi nie zaskoczyła.  

W przedmiotowej skardze zostały przytoczone argumenty, które mówią, że Szpital w Dębnie 

zarządzany jest przez jedną osobę - Prezesa Spółki. Zauważyła, że Zgromadzenie Wspólników, 

czyli Zarząd Powiatu w Myśliborzu bardzo rzadko i niechętnie zajmuje się tematem Szpitala, 

co widoczne jest w protokołach z posiedzeń. Z reguły Zarząd udziela pełnomocnictwa do 

reprezentowania w Zgromadzeniu jednej osobie: Staroście lub Wicestaroście. Stwierdziła, że 

kwestie nadzoru są bardzo istotne ponieważ majątek Szpitala jest kilku milionowy, jest to jeden 

z największych zakładów pracy na terenie Powiatu, jest to zakład, który realizuje najważniejsze 

usługi, a więc usługi medyczne. Dodała, że radni nie mogą się dowiedzieć nic na temat 

działalności Spółki, co potwierdza dodatkowo Komisja Rewizyjna. Poprosiła, o wytłumaczenie 

dlaczego skoro z przepisów wynika, że może być powołana Rada Nadzorcza, to dlaczego nie 

została powołana. Zapytała, co dzieje się takiego w Szpitalu, że  nie można tego pokazać?  

Zauważyła, że pojawił się Raport z analizy Spółki Szpital w Dębnie Sp. z o.o., ale nikt nie 

może udzielić informacji na ten temat. Było to przedmiotem obrad sesji Rady Miejskiej  

w Dębnie, ale aby otrzymać taki raport wymagana jest zgoda Prezesa Spółki. Zapytała, czy 

Członkowie Zarządu Powiatu oraz Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa posiadają przedmiotowy Raport? Dlaczego ten dokument nie 

może ujrzeć światła dziennego? Stwierdziła, że powołanie Rady Nadzorczej rozwiązałoby 

wiele problemów i niejasności. Przypomniała, że na posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego głosowany był wniosek o odwołanie z funkcji Prezesa Szpitala,  

a zakończyło się to tym, że radni muszą przeprosić, bo w przeciwnym razie sprawa trafi do 

Sądu.        
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Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz  

zapytał, czy Przewodniczący Komisji Rewizyjnej rozpatrując skargę zapoznał się z wynikami 

audytu? Następnie zwrócił się z zapytaniem do radcy prawnego, czy spółki, w których udziały 

mają samorządy obowiązane są zamieszczać w BIP informacje dotyczące wyniku finansowego, 

sprawozdań?  

Kolejno przedstawił zalecenia audytora ze sprawozdania z wykonania w Szpitalu w Dębnie  

w 2012 roku. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zwrócił uwagę, że Rada obraduje w punkcie dotyczącym rozpatrzenia skargi na działalność 

Starosty, dlatego też w tym temacie należy zabierać głos.   

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz  

kontynuował: zauważył, że w Walnych Zgromadzeniach bierze udział jednoosobowo Starosta 

lub Wicestarosta mają upoważnienie od Zarządu do podejmowania decyzji. Nie powinno być 

tak, że dwie osoby decydują o tym, co dzieje się w Szpitalu. Kuriozum jest, że radni dowiadują 

się od pracowników na temat tego, co dzieje się w jednostkach. Zauważył, że mówi się, że 

szpital funkcjonuje dobrze, a w momencie kiedy przyjeżdża kontrola, okazuje się, że jest 

szereg nieprawidłowości. Zapytał gdzie można zapoznać się z protokołami z kontroli 

przeprowadzonej przez Wojewódzki Sanepid, Wojewodę, czy Zachodniopomorską Izbę 

Lekarską? 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że sprawa, nad którą obraduje Rada dotyczy rozpatrzenia skargi na działalność  

Starosty Myśliborskiego w zakresie niepowołania Rady Nadzorczej w Szpitalu w Dębnie, a nie 

tak, jak można wywnioskować z wypowiedzi radnych: działalności Szpitala.  

W związku z tym odczytał treść przedmiotowej skargi.  

Zauważył, że zwraca uwagę radnym jedynie w przypadku, gdy ich wypowiedzi nie dotyczą 

określonego punktu w porządku sesji.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Tymosiewicz  

przekazał, że skarżąca otrzymała pismo z dnia 28.07.2014r. z Sądu Rejonowego z Krajowego 

Rejestru Sądowego w Szczecinie w zakresie zarzutu dot. niepowołania Rady Nadzorczej  

w Szpitalu w Dębnie. Z przedmiotowego pisma wynika, że nie ma obowiązku powołania rady 

nadzorczej, ale nawet w sytuacji, gdy rada nadzorcza funkcjonuje (jako organ powołany 

fakultatywnie, nie obowiązkowo), nie ma zastosowania cała ustawa o gospodarce komunalnej, 

w tym przepis art. 10 a ust.6 ustawy, przewidujący wyłączną kompetencję rady nadzorczej do 

odwoływania  

i powoływania członków zarządu. 

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 10 radnych, przeciw – 5 

radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

W głosowaniu nie brał udziału Starosta Myśliborski. 

 



. 

 10 

Uchwała Nr LV/442/2014 z dnia 26 sierpnia 2014 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Starosty Myśliborskiego została podjęta. (załącznik Nr 7 do protokołu) 

 

 

 

3.3 zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych do realizacji w 2014 

roku, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 10 radnych, przeciw – 2 

radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.   

Podczas głosowania nieobecni radni: Tomasz Jarema i Danuta Patkowska. 

  

Uchwała Nr LV/443/2014 z dnia 26 sierpnia 2014 roku zmieniająca uchwałę w sprawie 

określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych do realizacji w 2014 roku została podjęta. (załącznik 

Nr 8 do protokołu) 

 

 

 

3.4 w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2014 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 11 radnych, przeciw – 2 

radnych, nikt nie wstrzymało się od głosu.   

Podczas głosowania nieobecni radni: Tomasz Jarema, Tadeusz Maćkała i Danuta 

Patkowska. 

 

Uchwała Nr LV/444/2014 z dnia 26 sierpnia 2014 roku w sprawie zmiany budżetu  

i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2014 rok została podjęta. (załącznik Nr 9 do 

protokołu) 

 

 

 

3.5 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Myśliborskiego na lata 2014-2027, 
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Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że przedmiotowy projekt uchwały po autopoprawce Zarządu Powiatu został 

przedłożony radnym na posiedzeniach Komisji Stałych. Szczegółowych wyjaśnień w tym 

zakresie udzielała Skarbnik Powiatu. 

Zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie uwzględniającego autopoprawkę 

Zarządu Powiatu głosowało –  14 radnych, przeciw – 2 radnych, nikt nie wstrzymał się od 

głosu.   

  

Uchwała Nr LV/445/2014 z dnia 26 sierpnia 2014 roku zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 

2014-2027 została podjęta. (załącznik Nr 10 do protokołu) 

  

 

 

Ad. 4  

Przystąpiono do omówienia Informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 

Myśliborskiego za I półrocze 2014 roku. (załącznik Nr 11 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zapytał ile środków finansowych będzie brakowało w budżecie na wydatki w rozdziale 80120 

LO i 80130 ZSZ do zbilansowania się? Wykonanie wydatków na I półrocze wskazuje, że do 

końca roku zabraknie środków finansowych. Zapytał, czy Wydział Finansowy przeprowadził 

szczegółową analizę w oparciu o liczbę zatrudnionych pracowników obsługi, administracji  

z uwzględnieniem arkuszy organizacyjnych?  

Następnie zauważył, że w budżecie PCOFA w Myśliborzu była zaplanowana kwota 473.000 

zł, a z przedłożonej informacji wynika, że plan zwiększono do 871.000 zł. Zapytał, kiedy 

wprowadzono te zmiany?    

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że zadania Wydziału Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych Starostwa zostały 

przekazane do PCOFA w Myśliborzu. Zauważył, że na sesjach Rady podejmowane są uchwały 

dotyczące zmian w budżecie, w których znajdują się szczegółowe informacje. Ponadto  

w przedłożonej radnym informacji z wykonania budżetu umieszczone są wszystkie dane 

dotyczące przesunięć i zmian m.in. w budżecie PCOFA w Myśliborzu.  

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

odniósł się do wykonania zadań inwestycyjnych za I półrocze 2014 roku. m.in. dot. 

termomodernizacji obiektów użyteczności publicznej, realizacji inwestycji w ZS w Smolnicy. 

Zapytał ile wynosił kosztorys inwestorski na remont ZS w Smolnicy? Czy został ogłoszony 

przetarg, a jeśli tak, to na jaką kwotę?  
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Zwrócił uwagę na bardzo niskie wykonanie budżetu w zakresie pomocy społecznej, na 

termomodernizację Placówki Oświatowo-Wychowawczej w Dębnie. Zapytał, czy zostanie 

zakupiony samochód do Domu Pomocy Społecznej, skoro zaplanowana została kwota na jego 

zakup, a wykonanie jest na poziomie 0 zł?  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że sprawa dotycząca inwestycji w ZS w Smolnicy nie jest przedmiotem dyskusji  

w zakresie informacji z wykonania budżetu za I półrocze, w związku z tym odpowiedzi na 

przedmiotowe pytania zostaną udzielone w punkcie, w którym będzie odbywała się dyskusja 

na ten temat. 

Następnie poinformował, że zaplanowane wydatki bieżące, o których mówił radny będą 

zrealizowane zgodnie z planem w II półroczu. Natomiast samochód dla DPS w Myśliborzu 

został zakupiony i służy już do przewozu pensjonariuszy. 

Zauważył, że gdyby radni chcieli rozmawiać na temat wykonania budżetu na posiedzeniu 

Komisji, wówczas posiadaliby wiedzę na temat poruszanych zagadnień.   

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

powiedział: „Starosta mówił, aby dyskutować na posiedzeniu Komisji, ale z kim?... Proszę 

Pana, nie masz Pan podstawowej wiedzy merytorycznej odnośnie budżetu, a chciałbyś Pan 

dyskutować, jak byśmy rozmawiali”.  

Stwierdził, że zadawane są konkretne pytania przez radnych, a nie są udzielane na nie żadne 

odpowiedzi.  

Odniósł się do danych dotyczących wydatków w szkołach ponadgimnazjalnych, które ujęte są 

w tabeli. Zapytał, czy planie wydatków ujęte zostało dostosowanie sanitariatów, stołówek  

i ciągów pieszych w szkołach? Zauważył, że z protokołów z posiedzeń Zarządu wynika, że 

ciągle podejmuje decyzje o przedłużaniu, prolongowaniu decyzji w zakresie zaleceń Sanepidu. 

W jednym z protokołów wskazane były zalecenia w zakresie remontu sanitariatów oraz 

pomieszczeń klasowych w ZS w Smolnicy. Jeśli nie wykonuje się tych zaleceń, to nabór do 

takich szkół spada.  

Zapytał, jak to się stało, że Dyrektor ZS w Smolnicy wykonał kosztorys na 1.000.000 zł? Czy 

miał pieniądze w planie i upoważnienie? Na MOS miała zostać przeznaczona kwota  

w wysokości 500.000 zł.  

Następnie zapytał na jakie kwoty złożyli zapotrzebowanie dyrektorzy szkół, aby wykonać 

najpotrzebniejsze remonty? 

Odniósł się do działalności ZPOW „Szkuner” i samej działalności Domu Wczasów 

Dziecięcych. 

Poprosił, aby Starosta i Przewodniczący Rady udzielali odpowiedzi na pytania radnych.          

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zauważył, że Rada obraduje w punkcie dotyczącym informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Powiatu Myśliborskiego za I półrocze 2014 roku. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że problemem wydaje się cały czas brak środków finansowych, jednak do końca 

tak nie jest, skoro są realizowane inwestycje. 

Zauważyła, że  np. problemy finansowe Szpitali nie powinny w ogóle dotyczyć Powiatu, 

ponieważ Państwo je przejęło, a w praktyce jest zupełnie inaczej. Stwierdziła, że wystarczy 

spojrzeć jaki jest budżet Państwa, a jaki Powiatu. Zauważyła, że corocznie na koniec roku 

wydawane jest Rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej, który ustala algorytm 

przyznawania subwencji oświatowej. W zależności od tego, jaką kwotą dysponuje Minister 
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Edukacji taki jest algorytm. W związku z tym żaden samorząd nie jest w stanie realnie 

zaplanować swoich dochodów w pozycji subwencja oświatowa. Problemem jest fakt, że coraz 

większa liczba uczniów opuszcza szkoły znajdujące się na terenie Powiatu Myśliborskiego.   

Następnie odniosła się do wykonania pozycji udział w podatku dochodowym oraz do 

wykonania dochodów własnych Powiatu.  

Stwierdziła, że w obecnej trudnej sytuacji należy zrezygnować z realizacji inwestycji, aby 

utrzymać w niepogorszonym stanie, to co już jest. Należy zastanowić się, czy coś można 

jeszcze ulepszyć bądź poprawić. 

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

 

godz. 12.36 – Przewodniczący Rady ogłosił przerwę 

 

godz. 13.10 – wznowiono obrady 

 

 

Sesję opuścił radny Arkadiusz Mazepa 

 

Stan radnych - 15. 

 

 

 

Ad. 5  

Przystąpiono do omówienia Informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć. (załącznik Nr 12 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu.  

 

 

 

Ad. 6  

Przystąpiono do omówienia informacji o przygotowaniu szkół i placówek oświatowo-

wychowawczych do roku szkolnego 2014/2015. (załącznik Nr 13 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 

 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że jednym z podstawowych zadań samorządu jest prowadzenie placówek 

oświatowych. W związku z tym zapytała, co zrobił Zarząd Powiatu i Dyrektorzy szkół, aby 

zatrzymać absolwentów w Powiecie Myśliborskim. Zauważyła, że w ZS w Smolnicy nie ma 

naboru a w ZSP Nr 1 w Dębnie jest bardzo niski.  
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Zapytała, czy tabela nr 10 na stronie 9 przedłożonej informacji pokazująca liczbę 

zatrudnionych pracowników administracji i obsługi w placówkach oświatowych dotyczy roku 

szkolnego 2014/2015, czy 2013/2014? Zauważyła, że Ministerstwo Edukacji wprowadziło 

nową podstawę programową, do której nie jest przygotowany samorząd, ponieważ nie ma 

dużej kadry. Stwierdziła, że Powiat nie przygotował się do tych zmian. Zapytała, co stało się  

z absolwentami, którzy nie zdali matur, a skończyła się ich podstawa programowa?  

Stwierdziła, że w całej edukacji najważniejsze jest dobro dziecka. W związku z tym, zapytała, 

jak szkoły przygotują uczniów i jak będzie wyglądało rozpoczęcie roku szkolnego? Zauważyła, 

że najgorzej będzie z rozpoczęcie roku szkolnego w ZS w Smolnicy, z uwagi na fakt, iż w tym 

czasie ma się tam dopiero rozpocząć remont. Skoro powstał MOS, to od 1 września powinna 

być tam również baza noclegowa, a jednak tak nie jest.  

Odniosła się do wyników matur, twierdząc, że zdawalność była na bardzo niskim poziomie. 

Stwierdziła, że nie widzi się również problemu, że uczniowie chętnie zdają maturę z kilku 

przedmiotów, a już z kilku innych nie. Zapytała, czy ktoś zastanawiał się nad tym dlaczego tak 

jest? Stwierdziła, że jeśli absolwenci gimnazjum widzą, że zdawalność matur jest na niskim 

poziomie, to wybierają szkoły, gdzie jest lepiej. Problem polega na tym, że nauczyciele nie 

mają odpowiedniej motywacji. Dodatki motywacyjne dla nauczycieli powinny być zwiększane, 

a nie zmniejszane, tak, aby zachęcić do pracy z uczniem. Zauważyła, że ciągłe zmiany  

w oświacie polegające m.in. na likwidacjach i przekształceniach, jak również powtarzanie  

o trudnej sytuacji finansowej Powiatu prowadzi do tego, że dzieci, jak i ich rodzicie wybierają 

inne szkoły, inne Powiaty, w których jest lepsza sytuacja. Stwierdziła, że cały system 

atmosfery pracy i odpowiednia motywacja z pewnością przyniosłyby zamierzone efekty. 

Jednak w Powiecie Myśliborskim jest zupełnie inaczej.  

 

Radny Powiatu – Ferdynand Łukasik 

zapytał, co zostało zrobione, aby zwiększyć nabór do poszczególnych szkół i placówek 

oświatowych? Zauważył, że Starosta swego czasu mówił o uruchomieniu dodatkowych linii 

autobusowych, mówił o Bursie Szkolnej. Zapytał, czy są już znane informacje ilu uczniów 

będzie korzystało z Bursy? Stwierdził, że młodzież ma utrudniony dojazd do szkół, dlatego 

warto podając działania, aby im go ułatwić. 

Następnie zauważył, że w przedłożonej informacji brakuje danych dotyczących absolwentów 

gimnazjum w poszczególnych Gimnazjach na terenie Powiatu, jak również pobliskie 

miejscowości, z których dojeżdżają pojedynczy uczniowie.  

Zauważył, że przedłożona informacja zawiera informacje na dzień 31.07.2014r. w związku  

z tym zapytał, co zmieniło się szkołach i placówkach w ciągu miesiąca. Zapytał, jak wygląda 

kwestia zakończenia remontów, m.in. w ZS w Smolnicy? Kolejno zapytał jaki jest nabór do 

społecznego liceum ogólnokształcącego w Dębnie. Zauważył do szkół ponadgimnazjalnych na 

terenie Myśliborza ze 180 absolwentów gimnazjum zgłosiło się 142 absolwentów. Należy 

podjąć działania, aby poprawić ofertę edukacyjną orz bazę oświatową w Powiecie.     

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

Zauważył, że w porównaniu do roku ubiegłego do ZSP Nr 1 w Dębnie zgłosiło się ok. 50 

uczniów mniej, natomiast do ZS w Smolnicy ok. 45 uczniów mniej. Zapytał, czy Zarząd 

Powiatu nie zastanawiał się nad przeniesieniem szkoły w Smolnicy do Dębna? Wówczas 

koszty utrzymania szkół byłyby dużo niższe. Następnie zauważył, że do szkół w Barlinku  

i w Myśliborzu  również zgłosiło się mniej uczniów.  

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak 

zapytał, jaki jest aktualny stan naboru do poszczególnych szkół na dzień dzisiejszy? Zauważył, 

że z protokołów z posiedzeń Zarządu wynika, że odraczano decyzje w zakresie wykonania 
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zaleceń Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Szczecinie odnośnie wykonania remontów 

w klasach, łazienkach, korytarzach. Zapytał, czy w związku z tym nie jest zagrożony 

prawidłowy proces dydaktyczno-wychowawczy i bezpieczeństwo uczniów i pracowników tych 

placówek? Zauważył, że np. Powiat Gliwicki otworzył obiekty oświatowe na miarę XXII 

wieku. Następnie zapytał, czy Dyrektorzy szkół zdiagnozowali sytuację w ZS Smolnicy  

i w ZSP NR 1 w Dębnie w związku z niskim naborem? 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

odniósł się do sposobu przygotowania informacji o przygotowaniu szkół i placówek 

oświatowo-wychowawczych do roku szkolnego 2014/2015. Zauważył, że w przedmiotowej 

informacji jest zapis, że w roku szkolnym 2014/2015 w porównaniu z rokiem szkolnym 2013/2014 

liczba oddziałów zmniejszy się o 10, a liczba uczniów o 252 osoby. Mowa jest również o tym, że szkoły 

i placówki oświatowe będą przygotowany do nowego roku szkolnego 2014/2015. Dodał, że  

z informacji wynika, że trwają prace adaptacyjne budynku do nowej funkcji tj. utworzenie bazy 

noclegowej oraz sal lekcyjnych dla 48 wychowanków MOS. Zgodnie z przyjętym na okres 3 lat 

do realizacji programem wychowawczym polegającym m.in. na integracji, diagnozie uczniowie 

MOS przez najbliższe 3 lata  będą rozpoczynać naukę z dniem 1 września w Domu Wczasów 

Dziecięcych w Myśliborzu realizując program Zielonej Szkoły.  

Stwierdził, że po utworzeniu PCOFA miały powstać oszczędności, które następnie miały 

zostać przekazane do szkół. Utworzenie Centrum miało obniżyć etaty. W związku z tym 

zapytał ile środków zaoszczędzono i ile było faktycznie zlikwidowanych etatów  

w poszczególnych szkołach i placówkach?  

Zapytał ile faktycznie środków finansowych potrzeba Dyrektorom szkół na wykonanie zaleceń 

sanepidowskich? Poprosił, aby Dyrektor uzupełnił przedłożony dokument o informację jakie 

będą działania w szkołach skoro zmniejszył się nabór? Co będzie z nauczycielami? Na 

początek V kadencji powinna zostać przygotowana diagnoza przez Dyrektora PCOFA  

w Myśliborzu dotycząca sytuacji i planowanych działań w zakresie zadań oświatowych.  

Zaproponował, aby Zarząd Powiatu pojechał do miejscowości Przysłucha, gdzie bardzo dobrze 

funkcjonuje ZSP Centrum Kształcenia Zawodowego. Dobrze byłoby, aby Zarząd brał przykład 

z tego Powiatu.     

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poprosił, aby radni w swoich wypowiedziach nie mówili w imieniu całej Rady, ponieważ cześć 

radnych posiada wiedzę w zakresie poruszanych kwestii. Dodał, że dyskusja w tych tematach 

odbywała się na np. posiedzeniu Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Ochrony Środowiska.  

 

Dyrektor PCOFA w Myśliborzu – Tadeusz Grabski 

przekazał, że budżet Powiatowego Centrum Obsługi Finansowo-Administracyjnej jest 

niezmienny od roku. Został powiększony m.in. o środki na wynagrodzenia pracowników, 

którzy przeszli do PCOFA po przesunięciu zadań Wydziału Edukacji, Zdrowia i Spraw 

Społecznych Starostwa. Pozostałe środki to m.in. środki na stypendia, na pomoc zdrowotną  

i na inne działy kierowane są do PCOFA i rozdzielane na budżety poszczególnych placówek  

i szkół.  

Zauważył, że najbardziej miarodajne informacje przekazywane są do Systemu Informacji 

Oświatowej na dzień 10 września, czy 30 września. W oparciu o przekazane dane Ministerstwo 

oblicza subwencję oświatową na rok 2015. Nie jest tak, że nabiera się coraz mniej uczniów, 

ponieważ kształtuje się to na podobnym poziomie co w latach ubiegłych. Taki stan będzie 

utrzymywał się przez najbliższe 2-3 lata. Zauważył, że ze szkół wychodzą roczniki, które były 

bardziej liczne, z których można było tworzyć więcej oddziałów klasowych, a przychodzi 

mniej uczniów, stąd ta różnica.   
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Odnosząc się do pytania w zakresie liczebności absolwentów gimnazjum na terenie Powiatu 

stwierdził, że na tej podstawie można prognozować ile potencjalnie klas pierwszych może być 

uruchamianych w poszczególnych szkołach. Dodał, że dyrektorzy otrzymali pismo jakie są 

oczekiwania organu prowadzącego w sprawach związanych z naborem, otrzymali tabelę,  

w której przedstawiona była planowana ilość oddziałów w poszczególnych placówkach. 

Praktycznie, zostanie uruchomiona taka liczba oddziałów, która została zaplanowana. Dodał, 

że dyrektorzy otrzymali informację, że jeżeli w danej szkole będzie więcej oddziałów niż 

planowano, będzie na to zgoda Zarządu i Starosty. Zauważył, że aby uniknąć niepotrzebnych 

kosztów dyrektorzy powinni zredukować kadrę do tego poziomu, który został im wyznaczony. 

Dyrektorzy znając liczbę oddziałów, a co się z tym wiąże - określoną liczbę godzin, wiedzieli 

jaką kadrę nauczycielską do tej liczby godzin powinni mieć, dlatego w miesiącu maju powinni 

wręczyć stosowne wypowiedzenia tylko w przypadku większej ilości kadry, po to aby biegł 

okres 3 miesięcznego wypowiedzenia. W momencie kiedy okazałoby się, że nabór jest wyższy 

niż planowano wypowiedzenia dla nauczycieli można cofnąć w dowolnym czasie, ale przed 

upływem trzech miesięcy. Przekazał, że część dyrektorów takie wypowiedzenia cofnęło.  

Z uwagi na fakt, iż uruchamiany jest MOS w Smolnicy, Dyrektor mógł cofnąć wypowiedzenia 

wręczone 9 pedagogom. W Dębnie straci pracę ok. 5 pracowników, w Barlinku również ok. 5, 

przy czym Dyrektor np. z Barlinka obniżył pensum dla 20 nauczycieli. Dodał, że informacje,  

o które prosił radny Wojciech Wojtkiewicz zostaną przekazane w momencie kiedy będą znane 

wszystkie dane ze szkół na dzień 1 września. 

Przekazał, że poradnie psychologiczno-pedagogiczne są gotowe do uruchomienia od nowego 

roku szkolnego. Zauważył, że gdyby dana placówka nie spełniała standardów, czy norm to 

Państwowa Inspekcja Sanitarna nie dopuściłaby do użytku takiej placówki i zostałaby ona  

z pewnością zamknięta. Jednak w Powiecie Myśliborskim nie ma takiego zagrożenia. 

Zauważył, że Państwowa Inspekcja Sanitarna po przeprowadzonych kontrolach nałożyła na 

placówki obowiązek wykonania zaleceń pokontrolnych. Przekazał, że nie wszystkie zalecenia 

pokontrolne będą przesunięte w realizacji o rok, czy 2-3 lata. Dyrektorzy większości placówek 

usunęli część usterek, a pozostałe zostaną usunięte w przyszłym roku. Dodał, że usuwane są na 

bieżąco wszelkiego typu zaległości z lat poprzednich. 

W kwestii podejmowanych działań w zakresie zwiększenia naboru przekazał, że podjęte były 

działania mające na celu uruchomienie nowych kierunków. Zarząd zaproponował, aby  

w Myśliborzu powstała Zasadnicza Szkoła Zawodowa i Technikum Drogowe, które będą 

kształcić w zawodzie pracownika i technika drogowca. Uczniowie tej szkoły mieliby 

zagwarantowane praktyki w dużej firmie działającej na terenie Gminy Myślibórz. Przekazał, że 

w pozostałych miastach również podejmowano próby uruchomienia nowych typów szkół. 

Dodał, że Zarząd podjął również decyzję o uruchomieniu Bursy międzyszkolnej. Dyrektor 

promuje nowoutworzoną Bursę wszędzie tam, gdzie są takie możliwości. A to już od 

młodzieży i jej rodziców będzie zależało, czy skorzysta z takich usług, czy też nie. 

Kolejna sprawa dotyczy pytań w zakresie szkoły społecznej w Dębnie. Przekazał, że szkoła 

społeczna w dębnie nie dokonała naboru uczniów do żadnego oddziału LO.  

Następnie przekazał, że w Dyrektor w ZS w Smolnicy uruchomił normalny nabór, natomiast  

w momencie kiedy okazało się w czerwcu wpłynęło ok. 15 podań do jednego z technikum w 

Smolnicy i porównywalna liczba do takiego samego technikum w ZSP Nr 1 w Dębnie, zapadła 

decyzja, aby uczniowie ze Smolnicy przenieśli podania do Dębna, tak, aby można było 

uruchomić jedną liczniejszą klasę. Dodał, że z pozycji organu prowadzącego jest to lepsza 

sytuacja, ponieważ będzie tańsza w prowadzeniu i podniesie efektywność nauki i da większe 

możliwości korzystania z pracowni.  

W zakresie przeniesienia typów szkół z ZS Smolnicy do ZSP Nr 1 w Dębnie przekazał, że 

przedmiotowe kwestie będą rozważane przez Zarząd Powiatu. Zauważył, że w najbliższym 

czasie w Smolnicy będą trzy typy szkół: gimnazjum, podstawowa specjalna i technika. 
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Zauważył, że technikum jest coraz mniej i przyjdzie najprawdopodobniej taki moment, że 

zostanie uczniom zaproponowana kontynuacja nauki np. w Dębnie, ponieważ są tam większe 

możliwości lokalowe i kadrowe.  

Przekazał, że planuje się, że w bieżącym roku MOS rozpocznie działalność z 24 

wychowankami. Na dzień dzisiejszy jest ok. 20 wychowanków, a więc na dzień 30 września 

zakłada się, że stan 24 wychowanków zostanie osiągnięty. W przypadku większej ilości 

chętnych dyrektor może uruchomić kolejna grupę 12 uczniów. Zauważył, że w skali powiatu 

maleje liczba uczniów o ok. 250, to gdyby udało się pozyskać  do Smolnicy ok. 30 

wychowanków to po przeliczeniu wychodzi ok. 240 uczniów przeliczeniowych. Wówczas 

starty finansowe w tym zakresie tj. mniejszej liczby uczniów byłyby zniwelowane przez 

wychowanków MOS. Jednak ilość uczniów przeliczeniowych w Powiecie będzie znana 

dopiero po dniu 30 września, tj. po sprawozdaniach SIO. 

Odnośnie pytania radnego Ryszarda Wiśniaka w zakresie liczebności klas przekazał, że na 

dzień dzisiejszy jest ona płynna. Na dzień 10 września przedmiotowe informacje będą bardziej 

miarodajne. 

W kwestii pytania dotyczącego diagnozowania sytuacji w sprawie naboru przez dyrektorów  

z Dębna i Smolnicy przekazał, że były diagnozowane przyczyny odejścia uczniów, czy ich 

przejścia na inny kierunek. Zauważył, że to jest proces złożony, powodów takich decyzji może 

być wiele, ale każdy uczeń może mieć inny powód dlaczego wybrał inną szkołę niż tę 

znajdującą się na terenie Powiatu.  

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że jeśli jest wskazana w planie Rady Powiatu określona informacja i punkt  

w dyskusji, to należy przedstawić radnym jak najbardziej aktualne dane. Dodała, że oczekiwała 

uzupełnienia przedmiotowej informacji, skoro tak mało czasu zostało do rozpoczęcia roku 

szkolnego. Przekazała, że nie uzyskała odpowiedzi na pytanie dotyczące zwolnionych osób 

oraz liczby osób, którym obniżono pensum oraz jak wygląda nabór na dzień 21 sierpnia br. 

Stwierdziła, że skoro nie ma zapotrzebowania na Bursę Międzyszkolną, czy szkołę drogową, to 

pomysł Zarządu był nietrafiony. Zauważyła, że jeśli w Smolnicy będzie wyższa subwencja, to 

z pewnością będą też wyższe wydatki.  

Powiedziała: „niepokojące jest również to, co powiedział Dyrektor, że Zarząd będzie się 

zastanawiał i Zarząd będzie pracował. Teraz? Teraz Zarząd niech się pakuje i myśli o sobie.” 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zapytał jak to jest, że w niektórych szkołach (w ZS w Smolnicy) na jednego nauczyciela 

przypada 6,51 ucznia, a np. na nauczyciela w ZSP Nr 3 w Myśliborzu 11 uczniów?  

Następnie odniósł się do naboru do poszczególnych klas w szkołach. Stwierdził, że  

w przedłożonej informacji nie zostały przedstawione koszty, jakie przypadają na jednego 

ucznia. Po analizach zastanawiające jest jakie dodatki motywacyjne mają wskazani dyrektorzy. 

Stwierdził, że środki, które są wypracowywane przez dyrektorów poszczególnych szkół  

i placówek powinny trafiać do nich z powrotem. 

Zauważył, że w informacji o stanie sanitarnym Powiatu znajduje się zapis, że w 2013r zostały 

wystawione przez PPIS w Myśliborzu ogółem 37 decyzji administracyjnych (w tym 6 decyzji 

podstawowych, 31 decyzji przedłużających) i 5 decyzji płatniczych; terminy obowiązków 

decyzyjnych z lat:2005-2011.  

Następnie przekazał, że problemy z naborem zależne są od nauczycieli. Natomiast za pracę 

nauczycieli i organizację w szkole odpowiada dyrektor. Dyrektorzy mając narzędzia powinni 

tworzyć takie warunki, aby uczniowie nie uciekali ze szkół znajdujących się na terenie 

Powiatu.  
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Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu.  

 

 

Ad. 7  

Przystąpiono do oceny stanu bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Myśliborskiego za 2013 

rok. (załącznik Nr 14 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że w przedłożonej ocenie stanu sanitarnego brakuje dokładnych informacji na temat 

jakości wody. Z informacji wynika, że jest dużo decyzji stwierdzających warunkowość 

zdatności wody do spożycia. Stwierdził, że ceny wody w Myśliborzu są dosyć wysokie  

w porównaniu do innych gmin. Z czego to wynika? Zapytał, jak to jest, że Sanepid wydaje 

zalecenia, po wykonaniu tych zaleceń przez jakiś czas woda jest dobra, a później znów zła. 

Sytuacja dotyczy m.in. ujęcia w Nawrocku, w Ławach, w Sulimierzu i Sitnie. Zapytał jakie są 

przyczyny tego stanu rzeczy? Zapytał, czy są kontrolowane ujęcia, jak często wymieniane są 

złoża?  

Przekazał, że kolejna kwestia dotyczy jezior i kąpielisk na terenie Powiatu. Zauważył, że na ok. 

100 jezior, a tylko cztery miejsca są wyznaczone na kąpieliska, w tym dwa na Jeziorze 

Barlineckim. Zapytał, czy w tych miejscach przeznaczonych do kąpieli badana jest woda  

w trakcie sezonu? Zauważył, że przy tak licznych opadach, jakie miały miejsce w ostatnim 

czasie w Myśliborzu, woda przelewała się i odprowadzana była wlotami do Jeziora 

Myśliborskiego.   

 

Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu – Julian Witkowski  

przekazał, że nadzór nad warunkami sanitarnymi w szkołach ponadgimnazjalnych  

i placówkach oświatowych sprawuje Wojewódzki Inspektor Sanitarny. Odnośnie jakości wody 

na terenie Powiatu przekazał, że zmieniła się procedura nadzoru nad wodą. Odpowiedzialny za 

jakość wody jest jej producent, która ma obowiązek zlecać i badać jakość wody. Woda badana 

jest w laboratoriach akredytowanych, nadzorowanych przez Państwową Inspekcję Sanitarną. 

Barlinek bada wodę w przedsiębiorstwie wodociągów w Płoniach, natomiast Myślibórz bada 

wodę w Wojewódzkim Sanepidzie w Szczecinie. Dodał, że w Barlinku i w Dębnie próbki 

wody pobierają próbkobiorcy, akceptowani przez Sanepid, natomiast w Myśliborzu  

i Nowogródku pobierają pracownicy Sanepidu na zlecenie wodociągów. Zauważył, że  

w badanej wodzie co trzy miesiące przez Sanepid problemem był mangan i żelazo. 

Przekroczenia dotyczyły przede wszystkim małych wodociągów, a spowodowane jest to 

wyeksploatowanie złóż filtracyjnych. Przekazał, że w momencie kiedy jest przekroczony jest 

mangan lub żelazo Stacja dopuszcza warunkowo jakość wody do spożycia, nakazując 

jednocześnie płukanie filtrów i końcówek. Dotyczyło to sześciu wodociągów.    

W kwestii jakości wody pod względem bakterio-mikrobiologicznym przekazał, że normy, 

które dopuszczają daną ilość np. bakterii coli i te normy nie są przekraczane. Jeśli znajduje się 

tam znikoma ilość bakterii Stacja nakazuje przeprowadzić chlorowanie wody. Po chlorowaniu 

wodociągi zlecają ponowne badanie. W ubiegłym roku taka sytuacja miała miejsce w m. 

Nawrocko i m. Ławy, a w roku bieżącym m. Ławy, m. Sulimierz. 
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Odnośnie kąpielisk przekazał, że sprawa wygląda podobnie jak z wodociągami. Nadzór nad 

jakością wody kąpieliska sprawuje jego właściciel. Zauważył, że roku bieżącym radni Rady 

Miejskiej w Myśliborzu nie zgodzili się na zorganizowanie kąpieliska, tylko na miejsce 

przeznaczone do kąpieli. Takie rozwiązanie uprościło im procedurę i wymogi, m.in. 

częstotliwość badań. Sanepid ma obowiązek badać wodę z kąpielisk w czerwcu i jeden raz  

w sezonie, a właściciel kąpieliska dwa razy. Pomimo upałów i ulew badania wykazały, iż woda 

nadaje się do kąpieli. Dodał, że jakość wody bada Wojewódzka Stacja Sanitarna.     

 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu.  

 

 

godz. 14.33 – przerwa 

 

godz. 14.45 – wznowiono obrady 

 

 

Ad. 8 

Kolejnym punktem porządku obrad były: interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych na poprzedniej sesji 

zostały udzielone w formie pisemnej i przesłane dla zainteresowanych radnych. Odpowiedzi na  

interpelacje znajdują się do wglądu w Biurze Obsługi Rady i Zarządu oraz na stronie 

internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Myśliborzu  

w zakładce Interpelacje radnych.  

Ponadto poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu Myśliborskiego stanowiącego 

załącznik do Uchwały Nr XLVI/398/2014 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 30 stycznia 2014 

roku w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Myśliborskiego (Dz. Urzęd. Woj. Zach., poz. 990) 

interpelacje i zapytania kieruje się odpowiednio do Zarządu albo Komisji za pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady i składa się je wyłącznie w formie pisemnej, na sesji po uprzednim 

odczytaniu. (§ 27 i 28 Statutu)  

Kolejno zapytał, czy ktoś chciałby odczytać swoje interpelacje?  

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz  

odczytał swoje interpelacje i zapytania zgodnie z załącznikiem Nr 15 do protokołu.  

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska  

odczytała swoje interpelacje i zapytania zgodnie z załącznikiem Nr 16 do protokołu.  

 

 

godz. 14.56 – sesje opuścił radny Ryszard Wiśniak  

 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała  

odczytał swoje interpelacje i zapytania zgodnie z załącznikiem Nr 17 do protokołu.  

 

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 
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Ad. 9 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad: odpowiedzi na interpelacje         

i zapytania radnych.  

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

w imieniu Zarządu Powiatu poinformowała, że odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

zostaną udzielone na piśmie. 

     

 

Ad. 10 

Przystąpiono do rozpatrzenia sprawozdania z pracy Zarządu. (załącznik Nr 18 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego radnym sprawozdania z pracy Zarządu 

Powiatu. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 11 

Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Przewodniczącego Rady w okresie 

międzysesyjnym. (załącznik Nr 19 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego dokumentu.  

  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 12 

Oświadczenia radnych.  

  

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu Myśliborskiego (§ 29 Statutu) Oświadczenia 

mogą być składane w formie ustnej albo pisemnej jedynie na zakończenie obrad. Nad 

oświadczeniem nie przeprowadza się dyskusji. Przedmiotem oświadczenia nie może być 

sprawa, której merytoryczna treść jest interpelacją, wnioskiem lub zapytaniem.  

Następnie przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych.  
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Ad. 13 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął LV sesję Rady Powiatu  

w Myśliborzu.  

 

 

Płyta DVD z nagraniem z LV sesji Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 26.08.2014r. stanowi 

załącznik nr 20 do Protokołu.  

 

 

 

 

Protokołowała: 

Dagmara Gembiak 

         

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

Cezary Krzyżanowski 


